
ЗАПИСНИК

са 23. редовне сједнице Комисије за програмске садржаје на албанском језику и језицима
припадника других мањинских народа и других мањинских националних заједница

Сједница Комисије је одржана дана 09.04.2024. године.

Сједници су присуствовали:

1.Верон Халили, предсједник;
2.Адмир Адровић, члан;
3.Мирхета Гачевић, чланица;
4.Фрасхер Селимај, члан.

Чланови Ивана Крушчић и Трипо Матијевић нису присуствовали сједници због раније преузетих
обавеза, о чему су уредно обавијестили предсједника Комисије.

Поред наведених чланова, сједници је присуствовао и Балша Милић, секретар Комисије.

На сједници је усвојен следећи :

ДНЕВНИ РЕД

1. Расправа и изјашњавање у вези Записником са 22. редовне седнице Комисије;
2. Расправа поводом одржаног ифтара у организацији РТЦГ и са тим у вези обраћање
генералном директору г-дину Борису Раонићу (на иницијативу Мирхете Гачевић);
3. Предлог за снимање документарне емисије о злочину у Шаховићима 1924. године, поводом
стогодишњице од тог догађаја. (на иницијативу Адмира Адровића)
4. Предлог и усвајање иницијативе за оснивање студија у Улцију ( на иницијативу Фрасхера
Селимај)
5. Разно.

I

Записник са 22. редовне сједнице Комисије је усвојен гласовима свих присутних чланова.
(4 гласа ЗА)

II

Мирхета Гачевић, чланица Комисије, јавила се за ријеч поводом тачке везане за одржани ифтар
у организацији Радио и Телевизије Црне Горе и објаснила да је и она за тај догађај сазнала
посредно, односно преко предсједника свог националног вијећа, господина Сабрије Вулића.
Сматра да позив за тај догађај и прошле, а и ове године, су добили на чудан начин одабрани
људи. Такође, мишљења је да се не ради ни о каквој злој намјери већ да је у питању једна врста
превида, уз констатацију да је управо због тога и дужност ове Комисије, а на иницијативу која
долази од стране муслиманског савјета, да се укаже на ту ситуацију да се она не би на даље
понављала. Навела је да је припримила једно отворено писмо упућено генералном директору
Радија и Телевизије Црне Горе, господину Борису Раонићу и исто је прочитала присутним
члановима Комисије.
Члан Комисије, Адмир Адровић је изјавио да прије свега жели да се осврне на сам догађај,
наводећи да мисли да прије господина Бориса Раонића то није била пракса, већ да је ову он
увео и да је то једна позитивна и лијепа страна ове приче јер Јавни сервис, а ни господин Борис
Раонић као неко ко је на челу истог, нису обавезни да организују ифтаре. Навео је и да се слаже
за Мирхетом, да је требало на ифтар позвати све припаднике исламске вјероисповијести у РТЦГ,
као и госте за које он сматра да треба да присуствују том догађају, а међу којима су, по његовом
мишљењу, требали да буду и чланови Комисије. Такође, сматра да је у том дијелу дошло до



превида и да није постојала никаква зла намјера од стране генералног директора, као и да
треба реаговати на овакав начин баш да више не би долазило до сличних ситуација.
Фрасхер Селимај, члан Комисије, такође је подржао намјеру колегинице Мирхете Гачевић да се
обрати генералном директору РТЦГ по овом питању, уз констатацију и мишљење да није
постојала зла намјера у свему томе и да се не би требало бавити предрасудама.

Иницијатива за упућивање отвореног писма Генералном директору РТЦГ поводом одржаног
ифтара у Организацији Радио и Телевизије Црне Горе, усвојена је гласовима свих присутних
чланова уз потпис самог предсједника Комисије.
(4 гласа ЗА)

III

Поводом тачке везане за Предлог за снимање документарне емисије о злочину у Шаховићима
1924. године, поводом стогодишњице од тог догађаја, за ријеч се јавио Адмир Адровић,
причајући о том догађају и износећи појединости. Навео је да сматра да је веома битно,
узимајући у обзир да Јавни сервис има и едукативни карактер, да се сними једна објективна
документарна емисија о овом догађају, који, по њему, је јако значајан јер је то једна историјска
чињеница коју нико не може побити, а сам Јавни сервис има добрих документариста који би на
прави начин приступили реализацији тог пројекта. Истакао је и да је имао информацију да је
већ неко из куће био заинторесован да уради овај пројекат, али да је постојала могућност да тај
неко није имао довољно времена, као и да би добро било да се све то реализује у току ове
године, када се уједно обиљежава и стогодишњица самог догађаја.
Фрахер Селимај је изјавио да се као историчар придружује иницијативи колеге Адмира
Адровића, наводећи са те стране шта се све издешавало током тог догађаја.
Мирхета Гачевић се надовезала на коментаре, истичући да апсолутно подржава саму
иницијативу, те да је ријеч о догађају који је од великог значаја за државу Црну Гору, а да је
улога чланова ове Комисија управо та да предложе да Јавни сервис буде тај који ће ући у
снимање и реализацију документарне емисије, истичући још и то да би било битно да се она
реализује у току текуће, 2024.године.

IV

У оквиру тачке која се односи на Предлог и усвајање иницијативе за оснивање студија у Улцињу,
ријеч је преузео члан Комисије, господин Фрасхер Селимај, који је уједно и прочитао саму
иницијативу, додајући да сматра да су испуњени сви неопходни услови за остваривање ове
иницијативе, односно за отварање студија у Улцињу.
Адмир Адровић је изјавио да је апсолутно сагласан са предложеном иницијативом, наводећи
да је сматрао да је та прича још раније реализована, односно да је студио већ основан и да је
неопходно да се онда то што прије оствари, тим прије што је Улцињ средина у ком је
стационирано већинско албанско становништво.
Мирхета Гачевић је такође подржала ову иницијативу, наводећи да је и она сама сматрала да је
тај студио увелико основан, истичићи при томе да је вишеструк бенефит реализације ове
намјере.

V

У оквиру тачке “Разно”, чланови Комисије су још једном апеловали да би било добро а и
неопходно да се обавјештавају о стварима и догађајима који се тичу саме Комисије, односно
њеног рада.

Како више није било тема о којима би се разговарало, предсједник Комисије, Верон Халили,
изјавио је да је сједница закључена.

ЗАПИСНИК САЧИНИО ПРЕДСЈЕДНИК КОМИСИЈЕ
Балша Милић Верон Халили


